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REVISTA PRESEI 

 

 

 COMUNICAT DE PRESĂ SANITAS 

Refuzul Guvernului de a respecta legea şi de a acorda salariile cuvenite pentru anul 

2021 salariaţilor din Sănătate şi Asistenţă socială reprezintă o jignire la adresa 

efortului pe care fiecare dintre aceştia îl depune zi de zi la locul de muncă, de mai 

bine de 11 luni. 

În aceste condiţii, Consiliul Național al Federației SANITAS întrunit astăzi, 5 

ianuarie 2021, reprezentând peste 100.000 de membri de sindicat din unitățile 

sanitare, cele de asistență medico-socială și cele de asistență socială, a analizat 

situaţia creată de apariţia O.U.G. nr. 226/2020 şi a decis organizarea în următoarea 

perioadă a unei serii de acţiuni pentru susţinerea următoarelor revendicări: 

1. Aplicarea prevederilor Legii nr. 153/2017 – legea-cadru privind salarizarea 

personalului plătit din fonduri publice; 

2. Stabilirea sporului de condiţii prin raportare la salariul de bază aflat în plată; 

3. Acordarea stimulentului de risc salariaţilor din asistenţa socială. 

Acţiunile organizate la nivel naţional de Federaţia SANITAS în perioada 

următoare sunt: 

1. Lansarea unei petiţii on-line pentru susţinerea aplicării prevederilor Legii nr. 

153/2017 şi exceptarea salariaţilor din Sănătate si Asistenţă socială de la 

prevederile art. I din O.U.G. nr. 226/2020; 

2. Solicitarea organizării unor întâlniri la nivelul Guvernului României cu miniştrii 

responsabili pentru deblocarea situaţiei create de apariţia O.U.G. nr. 226/2020. 

3. Redactarea unei scrisori deschise către Preşedinţie, membrii Parlamentului 

României şi ai Parlamentului European prin care să atragem atenţia asupra faptului 

că România este singura ţară europeană care în plină pandemie diminuează 

veniturile salariaţilor care se luptă în mod direct pentru stoparea acesteia. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 7 ianuarie 2021 2 

 

4. Informarea organizaţiilor sindicale internaţionale la care suntem afiliaţi despre 

situaţia creată de O.U.G. nr. 226/2020 în rândul salariaţilor din Sănătate şi 

Asistenţă socială şi solicitarea unor acţiuni de susţinere a membrilor noştri de 

sindicat din partea acestora. 

5. Organizarea de pichetări/mitinguri, în data de 12 ianuarie 2021, în intervalul orar 

12.oo-13.oo, de către organizaţiile Sanitas judeţene, în faţa prefecturilor judeţene 

din toată ţara. 

6. Solicitarea convocării comisiilor de dialog social de la nivelul fiecărei prefecturi 

judeţene în data de 12 ianuarie 2021. 

7. Pichetarea sediilor Ministerului Sănătăţii, Ministerului Muncii şi Protecţiei 

Sociale, Ministerului Finanţelor Publice, Guvernului şi Parlamentului României în 

perioada în care vor avea loc dezbaterile pe Legea bugetului de stat. 

În funcţie de rezultatul acţiunilor deja programate, Federaţia SANITAS va 

continua să organizeze forme de protest legale, în această perioadă, pentru 

susţinerea şi soluţionarea revendicărilor membrilor noştri de sindicat.  

(Sursa: Consiliul Naţional al Federaţiei SANITAS) 

 

 Lovitură dură pentru Florin Cîțu! Sunt anunțate proteste de amploare - 

revendicările Federației 'Solidaritatea Sanitară' 

Federaţia „Solidaritatea Sanitară” anunţă organizarea unui protest în Piaţa Victoriei 

şi pichetarea prefecturilor în 14 ianuarie, precum şi ”iniţierea unei forme inovative 

de protest”, solicitând măsuri de protecţie a sănătăţii şi securităţii salariaţilor din 

sănătate, o campanie adecvată de informare pe tema vaccinării, respectarea 

dreptului legal la pensia de urmaş pentru copiii colegilor decedaţi la datorie, 

creşterea salariilor de bază pentru toate categoriile de lucrători începând cu 1 

ianuarie 2021, raportarea tuturor sporurilor lucrătorilor din sănătate la salariile de 

bază actuale şi acordarea tuturor sporurilor pentru condiţii de muncă la nivel 

maxim şi acordarea stimulentului de risc pe întreaga durată a pandemiei pentru toţi 

salariaţii din sănătate. 
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”Biroul Executiv al Federaţiei „Solidaritatea Sanitară”, întrunit în data de 

05.01.2020, a decis iniţierea procedurii privind declanşarea protestelor de amploare 

şi a stabilit calendarul primelor acţiuni de protest”, anunţă sindicaliştii. 

Programul acţiunilor de protest pe termen scurt: 

- În perioada 07-09.01.2021 toate sindicatele membre vor înmâna, în teritoriu, 

memoriile de susţinere a revendicărilor Federaţiei „Solidaritatea Sanitară” 

parlamentarilor. 

- Organizarea unor proteste (miting/pichetare) la nivel local, în fiecare judeţ, în faţa 

prefecturilor, în data de 14.01.2021, de toate sindicatele membre ale Federaţiei 

„Solidaritatea Sanitară”. 

- Organizarea unui protest în Piaţa Victoriei în data de 14.01.2021. 

- Iniţierea unei forme inovative de protest. 

Biroul Executiv a decis totodată convocarea de urgenţă a Consiliului de 

Coordonare, pentru data de 6 ianuarie, aceasta urmând să stabilească acţiunile pe 

termen lung, luând în considerare toate formele de protest posibile. 

Acţiunile de protest vor fi desfăşurate pentru susţinerea următoarelor revendicări 

ale Federaţiei „Solidaritatea Sanitară”: 

- Adoptarea tuturor măsurilor necesare pentru protecţia sănătăţii şi securităţii 

salariaţilor din sănătate (echipamente, circuite, resurse materiale şi umane etc.), 

astfel încât să determine o reducere semnificativă a numărului de salariaţi nou 

infectaţi SARS-CoV-2 şi, mai ales, decedaţi din cauza COVID-19. Măsurile 

trebuie să includă: 

a. Elaborarea unei campanii adecvate de informare a salariaţilor din sănătate în 

privinţa vaccinării. 

b. Stabilirea standardelor privind durata de utilizare a echipamentelor individuale 

de protecţie şi asigurarea acestora în cantitatea necesară şi la calitatea 

corespunzătoare. 

c. Elaborarea unui normativ de personal adecvat tratamentului pacienţilor COVID-

19. 
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d. Reducerea timpului de lucru continuu în echipament individual de protecţie la 3 

ore. 

e. Includerea COVID-19 ca boală profesională pentru lucrătorii din sănătate. 

- Respectarea dreptului legal la pensia de urmaş pentru copiii colegilor decedaţi la 

datorie. 

- Creşterea salariilor de bază pentru toate categoriile de lucrători începând cu 1 

ianuarie 2021 la nivelul prevăzut de legea salarizării pentru anul 2022. Anularea 

reducerii salariilor de bază prevăzută de OUG nr. 226/2020. 

- Raportarea tuturor sporurilor lucrătorilor din sănătate la salariile de bază actuale 

şi acordarea tuturor sporurilor pentru condiţii de muncă la nivel maxim. 

- Acordarea stimulentului de risc pe întreaga durată a pandemiei pentru toţi 

salariaţii din sănătate. 

- Acordarea tuturor drepturilor salariale prevăzute de lege, respectiv sporul de până 

în 30%, sporul pentru combaterea epidemiei şi plata orelor suplimentare, pentru 

toţi lucrătorii care încă nu au beneficiat de ele. 

-  Plata gărzilor cu tariful orar aferent normei de bază. 

- Reaşezarea asistentelor medicale în grila de salarizare în sensul creşterii locului 

pe care-l ocupă în ierarhia salarială, corespunzător locului pe care-l au în echipa 

medicală, respectiv contribuţiei la tratamentul şi îngrijirea pacienţilor. 

- Posibilitatea ca lucrătorii din sănătate să beneficieze de reducerea stagiului de 

cotizare (vârstei de ieşire la pensie) proporţional cu activitatea desfăşurată peste 

norma de bază. 

Federaţia „Solidaritatea Sanitară” este organizaţie reprezentativă la nivelul 

sectorului Sănătate, având ca membri peste 25.000 de salariaţi din acest sector. 

Acţiunile federaţiei sunt desfăşurate pentru apărarea şi promovarea drepturilor 

lucrătorilor din sectorul sanitar. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Guvernul discută variante de salarizare a profesorilor și în funcție de 

performanță. Ministrul Educației a inițiat consultări cu sindicatele, cu 

Consiliul Elevilor și asociațiile de părinți. 

 “Nu vă ascund faptul că în cursul zilei de mâine vor exista consultări cu 

sindicatele, cu Consiliul Elevilor din România, cu Consiliul Rectorilor și asociația 

părinților, la care se va discuta inclusiv despre salarizarea cadrelor didactice” a 

spus Sorin Cîmpeanu, ministrul Educației, la finalul ședinței de guvern. 

Ministrul a explicat: ”Cadrele didactice din România merită un regim motivant de 

salarizare. În costul standard per elev, această componenta s-a dublat în ultimii 

patru ani și a ajuns 6.111 lei destinați salariilor în 2020. În același timp, 

componenta destinată tuturor cheltuielilor școlilor (încălzire, igienizare, protecție 

anti-COVID, pregătire profesională) este de 387 de lei per elev. Urgența este o 

creștere semnificativă a costului standard per elev ca școlile să poată funcționa. 

Există posibilitatea să introducem poate o componentă salarială de motivare în 

funcție de performanță, prin Planul Național de Redresare și Reziliență”. 

În aceeași declarație de presă, ministrul a mai precizat că guvernul a adoptat o 

ordonanță de urgență prin care a reglementat închierea semestrului I, mai exact 

perioada 11 ianuarie – 8 februarie, adică perioada dintre vacanța de iarnă și cea 

intersemestrială. Astfel, semestrul I se va încheia online. Cîmpeanu a mai 

adăugat: ”În condițiile în care pandemia afectează încă sănătatea, se impune 

adoptarea cadrului legal astfel încât cadrele și elevii să beneficieze de dreptul la 

educație și sănătate. Demonstrăm, în același timp, dorința guvernului de a face 

cursurile în format clasic din semestrul doi, sub rezerva situației epidemiologice”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Cîțu: Școlile se vor redeschide din 8 februarie dacă se menține trendul 

descendent al cazurilor de COVID / Patru scenarii luate în calcul / Ce spune 

ministrul Educației 

Premierul Florin Cîţu spune că a discutat cu vicepremierii Kelemen Hunor şi Dan 

Barna, iar şcolile ar putea fi redeschise în 8 februarie, dacă se va menţine trendul 

descendent al cazurilor de COVID-19.  
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Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a afirmat că nu este exclus nici scenariul ca 

unitățile de învățământ să fie redeschise mai devreme de 8 februarie în zonele unde 

rata de infectare este mică. 

Declarațiile au fost făcute la finalul ședinței de guvern în care a fost adoptată 

Ordonanța de Urgență prin care învățământul online va fi prelungit până în 8 

februarie, când va începe semestrul al doilea. 

 "Am avut o discuţie şi cu domnul Kelemen Hunor, şi cu domnul Dan Barna. 

Da, şi eu vreau să fie redeschise şcolile şi restaurantele. Dacă nu va fi 

problema asta pe sănătate, acestea vor fi redeschise. 

 Personal, cred că trebuie să facem eforturi pentru ca şcoala să fie deschisă 

cât mai repede. Până acum am văzut că a scăzut numărul infectărilor şi am 

ajuns la un număr confortabil. 

 Dacă se menţine şi păstrăm această tendinţă descendentă, putem să 

deschidem şcolile pe 8 februarie. Dar, repet, trebuie reduse efectele 

pandemiei”, a afirmat Florin Cîţu, întrebat dacă a discutat cu Kelemen 

Hunor despre posibilitatea redeschiderii şcolilor pe 8 februarie. 

Cîmpeanu: Nu excludem niciun scenariu 

 

Și ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a spus că elevii ar putea reveni la sistemul 

clasic de învățământ începând cu cel de al doilea semestru, "sub rezerva evoluției 

epidemiologice", iar decizia va fi luată în ultima decadă a lunii ianuarie. 

Și ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a spus că elevii ar putea reveni la sistemul 

clasic de învățământ începând cu cel de al doilea semestru, "sub rezerva evoluției 

epidemiologice", iar decizia va fi luată în ultima decadă a lunii ianuarie. 

"Nu excludem niciun scenariu care va rezulta în urma unei analize făcute 

responsabil și profesionist", a spus ministrul Educației. 

Întrebat dacă este posibilă redeschiderea școlilor în zonele unde rata de infectare 

este mică, de exemplu sub 1,5 la mie, Cîmpeanu a spus că acesta este unul dintre 

scenariile analizate. 
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Potrivit acestuia, scenariile analizate sunt: 

 reîntoarcerea la școală cu prioritate a elevilor de grădiniță și a celor din 

învățământul primar 

 redeschiderea școlilor cu prioritate în zonele unde rata de infectare este mai 

scăzută 

 reîntoarcerea la școală cu prioritate a elevilor care susțin examene naționale 

 redeschiderea tuturor școlilor 

Ministrul Educației a mai spus că totul depinde de evoluția cazurilor de COVID-19 

și de evoluția campaniei de vaccinare. 

 

El a precizat că în sistemul de educație sunt 340.000 de angajați, iar până în 15 

ianuarie Ministerul Educației va avea o situație a celor care vor să se vaccineze 

împotriva COVID. 

Structura anului școlar 2020-2021 

 Anul școlar 2020-2021 are 34 de săptămâni: 

 Semestrul I - 17 săptămâni de cursuri (14 septembrie - 29 ianuarie 2021) 

 Semestrul al II-lea - 17 săptămâni de cursuri (8 februarie -18 iunie 2021) 

 Pentru clasele a VIII-a, anul şcolar are 33 de săptămâni de cursuri şi se 

încheie la data de 11 iunie 2021, în timp ce pentru clasele din învăţământul 

liceal - filiera teologică, cu excepţia claselor terminale şi pentru clasele din 

învăţământul profesional, anul şcolar are 37 de săptămâni de cursuri. 

Vacanţele elevilor sunt programate astfel: 

 vacanţa de iarnă (23 decembrie 2020 - 10 ianuarie 2021), 

 vacanța intersemestrială (30 ianuarie - 7 februarie 2021), 

 vacanţa de primăvară, Paştele Catolic (2 - 11 aprilie), Paştele Ortodox (30 

aprilie - 9 mai), 
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 vacanţa de vară (18 iunie 2021 - data din septembrie 2021 la care vor începe 

cursurile anului şcolar 2021-2022). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Educatiei, dupa intalnirea cu reprezentantii AUR: "Scolile de 

vara sunt o masura corecta pentru recuperarea pierderilor din pandemie" 

Ministrul Educatiei, Sorin Cimpeanu, a declarat miercuri, dupa intalnirea cu 

reprezentantii AUR, ca scolile de vara reprezinta o solutie corecta pentru 

recuperarea pierderilor suferite pe parcursul crizei sanitare. 

 

"Au fost propuse masuri precum scoli de vara, in care sa poata fi recuperat intr-o 

maniera sintetica cea mai mare parte din ce s-a pierdut pe parcursul crizei sanitare, 

pentru asta avem nevoie de concursul profesorilor in primul rand, dar avem nevoie 

si de acoperire bugetara. (...) 

 

A fost o propunere care a fost considerata corecta in setul de masuri remediale. 

Scolile de vara sunt o solutie corecta, fiind nevoie de profesori, fiind nevoie de 

resurse financiare alocate in acest scop. De asemenea, ceea ce oricum am fi facut, 

legatura cu universitatile pentru a avea intelegere, flexibilitate pe parcursul 

examenului de admitere in universitati", a spus Cimpeanu. 

 

In opinia sa, actiunile remediale sunt foarte importante si ele trebuie sa fie decise 

caz cu caz, in functie de ceea ce a asimilat elevul si nu in functie de ce a predat 

profesorul. 

 

"Trebuie verificat tot ceea ce a asimilat fiecare elev si trebuie intervenit 

personalizat cu actiuni remediale. Este un set intreg de masuri. Scoala de vara este 

una dintre aceste masuri. (...) 

 

In masura in care vom reusi sa incepem cel de-al doilea semestru in format clasic, 

vom avea de recuperat pierderile suferite pe parcursul crizei sanitare", a aratat 

ministrul Educatiei. 
(Sursa: ziare.com) 

https://ziare.com/sorin-cimpeanu/
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 Premierul Cîțu: Bugetarea din acest an va fi foarte riguroasă. Ce se poate 

face pe fonduri europene, vom face pe fonduri europene. Companiile de stat 

să prezinte un memorandum în care să explice de ce au pierderi, dacă vor să 

mai primească bani de la buget. 

Principalele declarații: 

 Bugetul pe 2021 va fi adus în Parlament pe 4 februarie. Până atunci, fiecare 

ministru va trebui să vină cu o notă de prezentare și cu soluții. Acele 

ministere unde există în subordine operatori economici, trebuie să facă o 

analiză pe baza rapoartelor financiare, cauzele care au provocat pierderi și 

un set de măsuri. Acordarea unor sume de la buget pentru operatori va fi 

condiționată de respectarea acestor măsuri 

 Am cerut situația proiectelor de investiții. Am văzut o practică ciudată în 

ultimii 4 ani, proiectele erau incluse în buget, dar unele erau bugetate, altele 

nu, iar execuțiile au fost proaste. Pe baza acestor liste vom bugeta proiectele 

pentru anul 2020. 

 Mediul de afaceri va avea predictibilitate: nu se umblă la taxe sau la codul 

fiscal. Vrem să reducem deficitul bugetar sub 3% treptat, până în 2024.  

 Medicii rezidenți și cei de familie sunt incluși în proiectul de stimulare a 

personalului medical, în lupta cu pandemia de coronavirus și vaccinarea. Am 

cerut Ministerului Sănătății să aibă pregătit proiectul pentru săptămâna 

viitoare. 

 Ținta de a avea o mie de centre de vaccinare este ambițioasă, dar sunt sigur 

că va fi atinsă. Trebuie să creștem ritmul în care vaccinurile ajung în 

România. Eu spun că suntem gata să vaccinăm 100 de mii de oameni pe zi, 

cât de curând. 

 Și eu vreau să redeschidem școlile și restaurantele. Dacă nu ar fi problema 

pe sănătate, aș vrea să fie deschise. E important ca pe lângă campania de 

vaccinare, să avem și campania de reducere a efectelor pandemiei, să 

menținem ritmul. Vedem orașe, municipii care au ieșit din carantină. Dacă 

menținem acest trend, vom putea redeschide și școlile.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 7 ianuarie 2021 10 

 

Trebuie să continuăm să respectăm măsurile de siguranță (distanțare, mască, 

dezinfectant). 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Temele discutate de Iohannis la prima întâlnire cu liderii coaliției, după 

învestirea noului Guvern - surse 

Bugetul pe anul 2021, campania de vaccinare anti-COVID-19, deschiderea şcolilor 

s-au numărat printre subiectele discutate, miercuri, de preşedintele Klaus Iohannis 

cu liderii coaliţiei de guvernare, au declarat, pentru Agerpres, surse politice. 

"A fost o discuţie după instalarea Guvernului, să facem o evaluare a modului în 

care funcţionează coaliţia, a planurilor mai puţin aşa pe termen lung, bugetul, 

pandemia, campania de vaccinare, deschiderea şcolilor, susţinerea creşterii 

economice", au precizat sursele citate. 

Sursele menţionate au precizat că vor exista consultări periodice ale liderilor 

coaliţiei cu preşedintele Klaus Iohannis. 

De asemenea, sursele citate au susținut că discuţiile care au avut loc miercuri la 

Vila Lac nu au vizat funcţiile care mai rămân de împărţit între formaţiunile politice 

din coaliţia de guvernare. 

"L-am informat pe domnul preşedinte că am terminat negocierile pe palierul doi şi 

trei al funcţiilor de demnitate publică, cele mai jos de miniştri, şi că mai avem de 

rezolvat problema prefecţilor", au susţinut sursele politice. 

La întâlnirea de la Vila Lac au participat premierul Florin Cîţu, preşedintele PNL, 

Ludovic Orban, copreşedinţii USR-PLUS, Dan Barna şi Dacian Cioloş, 

preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, liderul grupului minorităţilor naţionale din 

Parlament, Varujan Pambuccian. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Drulă, Ministrul Transporturilor: „Sunt restanțe enorme și pe zona rutieră, 

dar mai ales pe cea feroviară” / Un fost membru al Asociației Pro 

Infrastructura, numit secretar de stat pe domeniul rutier 

„Am cerut managerilor de companii să vină cu planuri clare pentru 2021 pe zona 

de întreținere a drumurilor și căilor ferate. Evaluăm în aceste zile ministerul, 

companiile și instituțiile din subordine”, transmite noul ministru al Transporturilor, 

Cătălin Drulă. Acesta apreciază că o serie de schimbări și reforme făcute la 

Transporturi ar putea „reprezenta începutul celui mai bun deceniu pentru 

infrastructura României”. Drulă a anunțat și numirea în calitate de secretar de stat 

pe domeniul rutier al unui fost membru al Asociației Pro Infrastructura, fost 

consilier pe infrastructură în guvernul Cioloș și, mai recent, fost consilier 

parlamentar cu atribuții legate de comisia de Transporturi din 2017. 

„Marile investiții publice sunt cheia pentru revenirea economiei și sunt prioritare 

pentru mine și întregul cabinet. Vorbim de autostrăzi, de drumuri expres, de 

modernizări ale căilor ferate și de alte proiecte. Unde ele sunt deja în construcție e 

nevoie de eficiență și profesionalism ca să le finalizăm cât mai rapid, unele chiar 

anul acesta”, transmite Drulă, deputat USR de Timiș, recent numit Ministru al 

Transporturilor. 

„Nu pierdem din vedere lansarea proiectelor noi și ne concentrăm pe eficientizarea 

procedurilor și a instituțiilor care le gestionează. Una dintre provocările majore 

este, pe de altă parte, întreținerea și îmbunătățirea infrastructurii existente. Sunt 

restanțe enorme și pe zona rutieră, dar mai ales pe cea feroviară. Am cerut 

managerilor de companii să vină cu planuri clare pentru 2021 pe zona de 

întreținere a drumurilor și căilor ferate. 

Evaluăm în aceste zile ministerul, companiile și instituțiile din subordine. Și vom 

face schimbările și reformele de care e nevoie pentru ca aparatul public din 

Transporturi să ajungă la profesionalismul așteptat de oamenii care fac slalom 

printre gropi”, a mai scris Drulă. 

 

„Nu am venit aici ca lucrurile să meargă ca până acum. Sau doar puțin mai bine. 

Ce facem acum poate reprezenta începutul celui mai bun deceniu pentru 

infrastructura României. Lucrăm la legea bugetului de stat pe 2021.  

https://www.facebook.com/catalindrulausr/posts/2374576799354735
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Apreciez deschiderea premierului Cîțu și prioritatea pe care acesta o face din 

investiții în anul acesta. Lucrăm și la partea de finanțare din fonduri europene, în 

special la definitivarea planului de redresare pentru România”, mai notează noul 

ministru al Transporturilor. 

 

Drulă a mai spus și că în aceste zile se lucrează la construirea echipei ministeriale 

și a anunțat că l-a numit în funcția de secretar de stat care se va ocupa de domeniul 

rutier pe Horațiu Cosma. 

 

„Horațiu s-a alăturat Asociației Pro Infrastructură în 2014, apoi în 2016 a activat în 

calitate de consilier în Cancelaria premierului Dacian Cioloș și în ultimii 4 ani, a 

fost consilier parlamentar cu atribuții legate de comisia de Transporturi din 2017”, 

detaliază Drulă. 

 

„Horațiu este omul pe care îl poți trezi la trei noaptea să îți spună stadiul oricărei 

autostrăzi, pozițiile kilometrice, soluțiile tehnice, blocajele birocratice care trebuie 

rezolvate, stadiul plăților, al exproprierilor și tot ce ține de domeniul investițiilor 

mari publice”, spune ministrul. 

 

Numirea secretarului de stat vine după ce un alt nume din societatea civilă a fost 

anunțat că va ocupa o funcție de secretar de stat în Ministerul 

Transporturilor: Adrian Covăsnianu, unul din fondatorii Asociației Moldova Vrea 

Autostradă. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cum va fi platit personalul medical care se ocupa de vaccinarea anti-

COVID-19. "Saptamana viitoare o sa fie aprobata" 

Medicii care vor participa la vaccinarea populatiei vor fi motivati FOTO (genrica) 

Pixabay.com 

 

 

https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-24518799-adran-covasnianu-vicepresedinte-asociatiei-moldova-vrea-autostrada-numit-secretar-stat-ministerul-transporturilor.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-24518799-adran-covasnianu-vicepresedinte-asociatiei-moldova-vrea-autostrada-numit-secretar-stat-ministerul-transporturilor.htm
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Premierul Florin Citu a transmis miercuri, 6 ianuarie, ca in urmatoarea sedinta de 

guvern va intra spre aprobare o ordonanta de urgenta care se refera la motivarea  

financiara a medicilor de familie si a rezidentilor pentru a participa la vaccinarea 

populatiei. 

 

Seful Executivului a adaugat ca "schimbarea majora este introducerea acestei 

scheme de motivare pentru medicii de familie", care participa la campania de 

vaccinare. Si rezidentii vor putea vaccina persoane, a mai spus prim-ministrul. 

 

"A fost astazi (miercuri - n.r.) in prima lectura. Saptamana viitoare o sa fie 

aprobata. Suplimentar a fost introdus, dar nu este o forma finala, un mod de a 

motiva si medicii de familie ca sa participe la aceasta campanie de vaccinare. 

Sumele, vom discuta asupra acestor sume, dar fata de proiectul initial a fost 

introdusa si o schema de motivare pentru medicii de familie ca sa ajute la 

campania de vaccinare. Da, sunt si rezidenti. 

 

Voluntari nu stiu daca sunt, in aceasta forma. Dar, repet, a fost in prima lectura. Va 

fi in procedura de avizare si in functie de cum vor fi ministerele se vor adauga 

lucruri si vom vedea cum va arata. Eu zic ca schimbarea majora este introducerea 

acestei scheme de motivare pentru medicii de familie. 

 

Stim foarte bine ca ei pot ajuta foarte mult. Da, trebuie sa fie saptamana viitoare 

aprobata. Am cerut ministrul Sanatatii sa aiba avizele pentru saptamana viitoare", a 

afirmat Florin Citu, intrebat la finalul sedintei de Guvern cand va fi adoptata OUG 

prin care vor prim bani cadrele medicale care vaccineaza persoanele si care vor fi 

sumele. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/florin-citu/
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 Liberalizarea în energie: Consumatorii vor fi trecuți direct pe prețul 

concurențial, cel mai mic din ofertele actualilor furnizori - Virgil Popescu 

Virgil Popescu, ministrul Energiei, acuză de abuz de poziție dominantă operatorii 

care au și statut de furnizori de ultimă instanță, fiind în același timp și distribuitori 

(ENEL, CEZ, Electrica, E.ON). Ministrul spune că vrea să schimbe legislația astfel 

încât toți consumatorii care au fost în regim reglementat până la 1 ianuarie 2021 

(n.red. cam 75% din consumatorii casnici) și care nu au încheiat contract pe piața 

liberă "să intre direct pe preţul concurenţial, cel mai ieftin al furnizorului actual". 

Adică, să nu mai fie trecuți automat pe serviciul universal, la preț mult mai mare 

decât pe piața liberă, așa cum se întâmplă acum. 

Ulterior, consumatorul va avea posibilitatea să caute și să încheie ce contracte 

doresc, cu orice furnizor. Virgil Popescu spune că a discutat cu reprezentanții 

Consiliului Concurenței și este "perfect concurențială" o astfel de măsură. 

 

A mai discutat și cu reprezentanții ANRE și îi lasă să se gândească până pe 15 

ianuarie. 

 

"Ei au o bază de 6 milioane de clienţi reglementat pentru care nu au plătit 

niciodată. Deci asta este evident, când s-a făcut privatizarea, distribuţiile au luat 

distribuţiile de energie electrică, nu au luat clienţii. Automat au preluat această 

bază de date, au preluat clienţii, nu au plătit niciodată pe ei, iar acum îi folosesc 

ca şi monopol. Ori asta nu poate să rămână aşa. Nu pot să am eu monopol de 6 

milioane de clienţi pe care îi gestionez cum vreau şi dacă eu mâine spun că trec în 

regim concurenţial îi duc întâi prin serviciul universal care este mai scump: eu îl 

stabilesc că este mai scump cu 26%, la anumiţi furnizori cu 15%, cu 20% la alţii şi 

îi las pe aceşti 6 milioane să opteze într-o lună, două, trei", a declarat Virgil 

Popescu marți, la Digi24, potrivit Agerpres. 

 

Acesta a spus că lasă ANRE să se mai gândească, dar după data de 15 ianuarie, în 

Guvern va fi modificată legea energiei electrice şi a gazelor naturale în privința 

liberalizării. 
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"Eu o să vin cu o propunere foarte clară: le-am spus-o astăzi celor de la ANRE. 

Am verificat-o cu Consiliul Concurentei, este perfect concurenţială: nu trec 

oamenii obligatoriu în serviciul universal care este mai scump. Nu. Le ofer 

oamenilor să intre direct pe preţul concurenţial, cel mai ieftin al furnizorului 

actual şi, dacă nu le convine, se pot schimba, dar nu îi duc în serviciul universal 

care este cel mai scump. Deci, furnizorii au o bază de date de clienţi, ştiu profilul 

clientului, ştiu cât consumă, au ofertele în concurenţial care sunt mult mai ieftine 

decât oferta în serviciul universal", a spus ministrul. 

 

Acesta a precizat că Executivul face aceste modificări în condițiile în care ANRE 

nu intervine, chiar dacă are posibilitatea să facă acest lucru. 

 

"Dacă ANRE nu face acest lucru, că poate să facă, şi să le spunem foarte clar 

tuturor furnizorilor care au baza de date la toţi clienţii din regim reglementat că 

prima opţiune a clientului este cel mai mic preţ din portofoliul vostru de oferte: 

ăsta îl oferiţi! Şi este cu mult mai mic decât serviciul universal. Şi cu ocazia asta se 

închide absolut totul. Nu trebuie să se mai ducă omul să facă coadă, să opteze. 

Poate ANRE să verifice dacă i-a oferit preţul şi automat poate să intervină şi să 

penalizeze furnizorul dacă l-a minţit şi are altă ofertă care este deja înregistrată 

acum, că aveţi în calculatorul de preţuri al ANRE cu toate ofertele. Ele au fost 

notificate către ANRE. Deci nu mai putem vorbi că se poate jongla cu ofertele", a 

mai spus Virgil Popescu. 

 

Reamintim că Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei 

(ANRE) a emis ordine care ar putea favoriza furnizorii de ultimă instanță, adică 

ENEL, CEZ, Electrica, E.ON, în raport cu alți furnizori, în contextul liberalizării 

pieței energiei electrice. Teoretic, piața energiei s-a liberalizat de la 1 ianuarie 

2021. Practic, reglementatorul intervine pe piață și prin tot felul de tertipuri creează 

avantaje acestor mari furnizori. 

 

De altfel, conducerea ANRE s-a întâlnit cu reprezentanții operatorilor care sunt și 

furnizori de ultimă instanță (ENEL, CEZ, Electrica, E.ON) înainte de a pune în 

dezbatere publică un ordin controversat care îi favorizează pe aceștia, potrivit 

informațiilor HotNews.ro. 
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Una dintre întâlniri a avut loc chiar luni, cu puțin timp înainte ca proiectul să fie 

publicat pe site-ul ANRE. La discuții nu au fost chemate toate părțile interesate, 

cum ar fi reprezentanții consumatorilor sau și alți furnizori în afară de cei patru. 

 

Întrebați de HotNews.ro de ce nu au fost chemate toate părțile interesate, 

reprezentanții ANRE au spus că ordinul creează obligații doar pentru furnizorii de 

ultimă instanță, ceea ce nu este adevărat. Ordinul creează obligații și pentru ceilalți 

furnizori, însă partea controversată este că îi favorizează pe cei de ultimă instanță. 

Practic, ANRE permite prin legislație practici anticoncurențiale, unele prevederi 

părând a fi cu dedicație. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Indicele ROBOR la 3 luni, în funcție de care sunt calculate dobânzile la 

majoritatea creditelor în lei, continuă să scadă pentru a treia zi la rând. A fost 

cotat la 1,85%, mai mic cu 0,6% față de marți. 

 

Dobânzile la creditele în lei continuă să scadă la începutul acestui ani. Indicele 

ROBOR la 3 luni a ajuns la 1,85%, în condițiile în care ieri se situa la 1,91%, iar 

luni la 2,01%. 

https://www.biziday.ro/indicele-robor-la-3-luni-in-functie-de-care-sunt-calculate-dobanzile-la-majoritatea-creditelor-in-lei-continua-sa-scada-pentru-a-treia-zi-la-rand-a-fost-cotat-la-185-mai-mic-cu-06-fata-de-marti/robor-6-ian-2/
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În ultima săptămâna a lui 2020 se menținea la 2,03%. 

Pe 5 august, Consiliul de Administrație al BNR a decis reducerea ratei dobânzii de 

politică monetară la nivelul de 1,5% pe an, de la 1,75% pe an, dar și de reducere a 

ratei dobânzii pentru facilitatea de depozit la 1% pe an, de la 1,25%. Măsura a fost 

luată pentru atenuarea impactului economic al pandemiei de coronavirus. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Euro, la cel mai ridicat nivel din ultimii 2 ani față de dolar, după contestarea 

alegerilor din SUA 

Euro a ajuns la un nivel nemaivăzut de doi ani jumătate față de dolarul american, 

pe fondul contestării rezultatului votului de la prezidențialele din SUA. Foto: Getty 

Images 

Moneda euro a atins, miercuri, cel mai ridicat nivel de după luna aprilie 2018, în 

condiţiile în care incertitudinea politică din SUA a afectat cotaţia dolarului 

american, transmite DPA. 

După creşterile constante înregistrate în ultimele zile, cotaţia monedei euro a ajuns 

miercuri până la 1,2349 dolari, după ce un grup de aleşi republicani din Camera 

Reprezentanţilor şi Senat au decis să conteste înfrângerea lui Donald Trump în 

alegerile prezidenţiale. În plus, posibilitatea ca Partidul Democrat să controleze 

Senatul după alegerile din Georgia a crescut incertitudinea politică în cea mai mare 

economie a lumii. 

În pofida aprecierii monedei euro în ultimele zile, un important indicator economic 

publicat miercuri arată dificultăţile cu care se va confrunta economia zonei euro în 

lunile următoare. 

Indicatorul Composite Purchasing Managers (PMI) în zona euro, care măsoară 

activitatea în industrie şi sectorul serviciilor, a urcat la 49,1 puncte în decembrie, 

de la 45,3 de puncte în noiembrie, dar sub estimarea preliminară de 49,8 puncte, 

conform datelor firmei Markit, cu sediul la Londra. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/sua/congresul-sua-valideaza-votul-de-la-alegerile-prezidentiale-pence-i-a-spus-lui-trump-ca-nu-poate-bloca-victoria-lui-joe-biden-1428998
https://www.digi24.ro/stiri/externe/sua/congresul-sua-valideaza-votul-de-la-alegerile-prezidentiale-pence-i-a-spus-lui-trump-ca-nu-poate-bloca-victoria-lui-joe-biden-1428998
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Un indicator PMI de peste 50 de puncte arată o expansiune a economiei, iar sub 

valoarea de 50 de puncte indicatorul reflectă o contractare a economiei. Conform 

datelor Markit, economia zonei euro a avut un început slab de an, ceea ce ar putea 

să se reflecte asupra cursului de schimb al monedei euro. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Persoanele care vor arunca ilegal deșeuri vor fi amendate și li se vor confisca 

mașinile 

Cei care vor fi prinși că depozitează ilegal deșeuri și se vor alege dincolo de 

amenzi inclusiv cu confiscarea autoturismului implicat în acțiunea ilegală. Foto: 

INQUAM Photos/George Călin 

Ministerul Mediului anunță că, de la 1 februarie, echipe mixte de control, formate 

din comisari de mediu, reprezentanți ai Poliției locale și ai Poliției Române, vor 

acționa împotriva celor care depozitează ilegal deșeuri în Capitală, potrivit 

Mediafax. 

„Vom avea echipe de control în fiecare sector în parte. Acestea vor acționa ferm 

împotriva tuturor celor care vor fi prinși că depozitează ilegal deșeuri și se vor 

alege dincolo de amenzi inclusiv cu confiscarea autoturismului implicat în acțiunea 

ilegală. Aceste controale pe care le vom organiza prin colaborarea între Garda 

Națională de Mediu și reprezentanții poliției locale vor fi în teren până când toată 

lumea va înțelege că deșeurile au reguli clare de depozitare și că organele de 

control urmăresc îndeaproape respectarea legii”, a declarat ministrul Mediului, 

Barna Tánczos, în cadrul unei întâlniri avute miercuri cu primarii din București. 

Ministrul a spus că, în paralel cu aceste acțiuni, Primăria Capitalei împreună cu 

primăriile de sector trebuie să se decidă în privința strategiei de dezvoltare de noi 

platforme de depozitare a deșeurilor în Capitală. 

În privința poluării aerului din București s-a stabilit ca până la elaborarea de către 

Primăria Generală a Capitalei a noului Plan de Îmbunătățire a Calității Aerului, 

PMB împreună cu primăriile de sector să conceapă un Plan provizoriu de măsuri 

care să poată fi implementate imediat pentru reducerea concentrațiilor de poluanți 

din aerul Capitalei. 
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„Ministerul Mediului este pregătit să-și asume rolul de catalizator al acestor măsuri 

care, pe de-o parte, să reinstaureze regulile de mediu în Capitală, iar pe de altă 

parte, să pună capăt procedurilor de infringement pe care Bucureștiul le are în 

relația cu Comisia Europeană. Anul acesta e nevoie de asumarea unor măsuri pe 

toate planurile: de la traficul auto, cea mai mare sursă de poluare în București, la 

autorizarea și monitorizarea lucrărilor din construcții și activitățile industriale și 

până la măsuri care să vizeze încălzirea rezidențială din Capitală care în sezonul de 

iarnă provoacă an de an episoade ale creșterilor concentrațiilor de plouanți în aer”, 

a mai spus ministrul Barna Tánczos. 

Participanții la întâlnirea desfășurată online au stabilit organizarea unor echipe 

tehnice comune pe 3 subiecte majore – deșeuri, calitatea aerului și control – care 

vor elabora măsuri și soluții în urma celor stabilite. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Românii folosesc telemunca mai puțin decât alți europeni. Munca de acasă 

este mai bine plătită 

Deutsche Bank propune ca angajații care muncesc de acasă să fie impozitați 

suplimentar. FOTO: Getty Images 

Numărul angajaţilor care pot lucra de acasă variază mult în ţările din zona euro, 

potrivit unui articol privind impactul Covid-19 pe piaţa muncii din următorul 

buletin economic al Băncii Centrale Europene. Criza provocată de pandemie poate 

accelera însă telemunca şi să reducă diferenţele digitale dintre ţările din Europa, 

dacă investesc mai mult în tehnologiile digitale, relatează agenţia EFE, preluată 

de Agerpres. 

Cota de angajaţi a căror muncă poate fi desfăşurată de acasă, în UE, depăşeşte 50% 

în regiuni din Belgia, Franţa, Luxemburg şi Suedia, dar este de numai 20% în unele 

regiuni din Spania, Grecia şi România, conform datelor BCE. 

De asemenea, numărul angajaţilor care lucrează de acasă în mod regulat sau 

ocazional variază mult între regiuni, cu un procent de 70% în Stockholm, 45% în 

Paris, dar numai 10% în Italia. 

https://www.agerpres.ro/economic-extern/2021/01/06/numarul-angajatilor-care-pot-lucra-de-acasa-variaza-mult-in-zona-euro-efe--638534
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Aceste diferenţe care existau înainte de pandemie demonstrează că „sunt diferite 

grade de pregătire pentru a implementa rapid telemunca drept modalitate de a 

combate pandemia în regiunile europene”, din cauza diferitelor norme sociale şi 

stigmatelor legate de munca de acasă, consideră economiştii BCE. 

În pandemie, munca s-a mutat de la birou acasă 

Telemunca viza 33% dintre angajaţi în 2019, dar mai puţin de 10% dintre angajaţii 

cu posibilitatea de a lucra de acasă au afirmat că o făceau frecvent sau uneori, ceea 

ce reprezintă un procent de 3,3% dintre angajaţi. 

„Acest lucru s-a schimbat odată cu pandemia şi perioadele de izolare, în timpul 

cărora peste o treime dintre europeni au început să lucreze de acasă”, se 

menţionează în articol. 

În primele luni de la izbucnirea pandemiei, telemunca a fost un sprijin pentru 

anumite sectoare, în special în cazul lucrătorilor cu un nivel de educaţie mai 

ridicat. 

Economiştii BCE estimează că „pandemia va accelera transformarea digitală în 

curs a economiei din zona euro, iar telemunca şi utilizarea tehnologiei digitale vor 

deveni mai importante”. 

De asemenea, aceştia consideră că telemunca poate atenua costurile economice ale 

politicilor care obligă la izolare şi distanţare socială. 

Munca de acasă se plătește mai bine 

Joburile unde este posibilă telemunca vizează angajaţii din bănci, pe cei din 

domeniul IT şi comunicaţii şi o mare parte a managerilor şi experţilor. 

În schimb, alte meserii presupun prezenţa la locul de muncă, precum cele de 

vânzători, angajaţi din domeniul curăţeniei sau din sănătate. 

În 2019, locurile de muncă cu posibilitatea lucrului de la distanţă vizau 33% dintre 

angajaţi şi 46% din sursa de venit anuală în zona euro, ceea ce sugerează că 

telemunca este predominantă în cazul joburilor bine plătite, potrivit datelor BCE, 

mai scrie EFE. 
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În zona euro, procentul angajaţilor care pot lucra de acasă este cel mai ridicat în 

sectorul IT&comunicaţii (83%) şi cel mai scăzut în agricultură (7%), deşi aceste 

joburi din agricultură ce pot fi desfăşurate de acasă reprezintă aproape a cincea 

parte din toate veniturile din sectorul agricol. 

Sectoarele unde mai mult de 40% dintre angajaţi pot lucra de la distanţă, precum 

educaţie, activităţi financiare, administraţie publică, sectorul imobiliar şi alte 

activităţi administrative reprezintă 30% din locurile de muncă totale din zona euro. 

Restul de 70% se distribuie între sectoare unde telemunca este o opţiune pentru un 

procent de până la 25% dintre angajaţi. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Uniunea Europeană aprobă vaccinul Moderna 

Agenția Europeană a Medicamentului a aprobat miercuri folosirea vaccinului 

produs de compania americană Moderna la nivelul Uniunii Europene. Agenția 

recomandă Comisiei Europene să emită autorizația de punere pe piață, pe baza 

aceluiași mecanism care a funcționat și în cazul vaccinului Pfizer-BioNTech.  

Agenția Europeană a Medicamentului recomandă folosirea vaccinului Moderna la 

persoanele de peste 18 ani, potrivit unui comunicat de presă emis miercuri. 

Decizia a fost luată prin consens la nivelul Comitetului pentru Medicină Umană a 

Agenției, după verificarea datelor privind calitatea, eficiența și siguranța, puse la 

dispoziție de producător. 

Pe baza recomandării Agenției, Comisia Europeană urmează să aprobe punerea 

condiționată pe piață a vaccinului Moderna. Cetățanii UE vor beneficia astfel de al 

doilea vaccin, după Pfizer-BioNTech. 

Eficacitate indiferent de gen, rasă sau etnie 

Testele vaccinului Moderna au inclus 30.000 de voluntari. Rezultatele au arătat că 

vaccinul este eficient în proporție de 94,1%, potrivit comunicatului. 
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De asemenea, vaccinul a demonstrat eficiență de 90,9% la persoanele care prezintă 

risc crescut la COVID - boli cronice de plămâni, inimă, obezitate, boli de ficat, 

diabet sau HIV. Eficiența măsurată nu a ținut cont de gen, rasă sau grup etnic.  

Vaccinul Moderna se administrează în două doze (la fel ca Pfizer-BioNTech), la 

distanță de 28 de zile (față de 21 de zile în cazul Pfizer-BioNTech).  

Cele mai comune efecte secundare ale vaccinului sunt ușoare sau moderate și trec 

după câteva zile: durere la locul injecției, oboseală, frisoane, febră, dureri de cap, 

mușchi sau încheieturi, stări de amețeală și vomă. 

Cum funcționează vaccinul Moderna 

Vaccinul Moderna funcționează pe bază de mesager ARN, la fel ca cel produs 

de Pfizer-BioNTech. Odată administrat, vaccinul „învață” organismul să dezvolte 

răspuns imun la proteina cu ajutorul căreia virusul SARS-CoV-2 atacă celulele 

umane. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Stare de urgență la Washington până pe 21 ianuarie, după învestirea 

președintelui ales, Joe Biden. În Congresul SUA, voturile se numără sub pază 

militară 

E stare de asediu la Washington și protestele s-au extins în multe state americane. 

Violențe de nedescris, greu de închipuit, au răvășit capitala federală. Manifestanții 

pro-Trump au luat cu asalt clădirea Capitoliului, în care congresmenii se reuniseră 

pentru a certifica victoria lui Joe Biden în alegeri. Abia după trei ore de infern, 

forțele de ordine au reușit să îndepărteze mulțimea din zonă. Patru persoane și-au 

pierdut viața. 

Primarul capitalei SUA a instituit starea de urgenţă în DC timp de 15 zile până pe 

21 ianuarie, după ziua inaugurării. "Multe persoane au venit în district înarmate şi 

cu scopul de a se angaja în acte de violenţă şi distrugere. Au folosit agenţi chimici 

iritanţi, cărămizi, sticle şi arme", a spus primarul Muriel Bowser. 
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Urmărește AICI firul evenimentelor de astă-noapte în SUA. 

Partizanii preşedintelui Donald Trump au pătruns în clădirea Congresului după ce 

au dărâmat mai multe garduri de securitate şi s-au confruntat cu poliţia, vizibil 

depăşită de evenimente. S-a instaurat haosul. 

Marșul protestatarilor, sub sloganul Salvează America, începuse pașnic de lângă 

Casă Albă. Însă un discurs al președintelui Trump, care afirmase din nou că nu va 

recunoaște rezultatul alegerilor, a iritat și radicalizat un grup de extremiști - și 

atunci, mulțimea s-a îndreptat furioasă spre capitoliu. Forțele de ordine păreau 

reticențe să intervină. Manifestanții au intrat, s-au plimbat prin amblee camere ale 

COngresului, în timp ce parlamentarii americani stăteau ascunși. 

”Tocmai ni s-a spus că se vor folosi gaze lacrimogene şi că trebuie să ne luăm, 

fiecare, măştile de gaz aflate sub scaune”, spune Peter Welch, reprezentant 

democrat în Congresul SUA. 

În sala de ședințe au răsunat focuri de armă. O femeie a fost rănită; ulterior a 

decedat la spital. Afară, demonstranții spărgeau geamurile mai multor clădiri, 

agresau jurnaliștii prezenți la față locului. 

Au fost trimiși agenți federali în ajutorul poliției Capitoliului, iar vicepreședintele 

Mike Pence a semnat ordinul pentru intervenția Gărzii Naționale. Și, atunci când 

tot mai multe voci s-au ridicat pentru a-i cere lui Donald Trump să facă o declarație 

care să potolească mulțimea, președintele a vorbit pe twitter, dar mesajul sau a fost 

duplicitar. 

”Au fost alegeri fraudate, dar nu putem să mergem pe mâna acestor oameni. 

Trebuie să fie pace. Mergeţi acasă! Vă iubim, sunteţi speciali. Aţi văzut ce se 

întâmplă. Aţi văzut cum sunt trataţi ceilalţi, atât de răi, de malefici. Ştiu ce simţiţi, 

dar mergeţi acasă, mergeţi în pace!”, a transmis Donald Trump, președintele în 

funcție. 

Au fost trei ore care au zdruncinat America. Și lumea întreagă, pentru că în toate 

colțurile lumii, ceea ce s-a întâmplat la Washington a fost urmărit cu uimire și 

groază. Politicienii din Congres denunțau o lovitură de stat Președintele ales Joe 

Biden și-a transmis mesajul din Wilmington. 

http://stiri.tvr.ro/haos-in-washington-dc--sus--inatori-ai-lui-donald-trump-au-dat-buzna-in-capitoliu--for--ele-de-ordine-au-pazit-cu-arma-caile-de-acces-din-cladirea-congresului--o-persoana-a-murit_876866.html#view
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”Nu e un protest, e o insurecţie. Lumea ne priveşte. Că mulţi alţi americani, sunt 

într-adevăr şocat şi trist că naţiunea noastră, atât de mult timp simbol al luminii şi 

speranţei pentru democraţie, a ajuns într-un moment atât de întunecat. De-a lungul 

războaielor şi disputelor, America a îndurat multe. Vom răbda şi aici, vom birui, 

vom învinge acum”, a îndemnat Joe Biden, președintele ales. 

Chiar și după securizarea clădirii Congresului, au rămas în stradă protestatari pe 

care forțele de ordine i-au împins cât mai departe de Capitoliu. Twitter și Facebook 

au suspendat temporar contul președintelui Trump. Iar votul pentru certificarea 

victoriei lui Biden în alegeri a fost reluat sub pază militară. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 


